
 
 

 
 
 
 
Algemene ledenvergadering van de VWF     10 april 2024 
 
Verslag 
 

1. Opening Wigle Sinnema (voorzitter)  Wigle opent de algemene 
ledenvergadering met de vraag of iemand weet wat de omschrijving is van de 
volgende tekst “juridische entiteit die ten behoeve van haar leden, vennoten of 
aandeelhouders activiteiten op de energiemarkt verricht en als hoofddoel heeft het 
bieden van milieuvoordelen of economische of sociale voordelen aan haar leden, 
vennoten of aandeelhouders of aan de plaatselijke gebieden waar ze werkzaam is, 
en niet is gericht op het maken van winst.’’ Het is de omschrijving van de definitie van 
een energiegemeenschap. In het concept-wetsvoorstel voor een nieuwe Energiewet 
worden namelijk voor het eerst de energiegemeenschap gedefinieerd. Het onderwerp 
waar Siward Zomer ons vanavond vanuit zijn functie als voorzitter bij EnergieSamen 
meer over zal vertellen. Siward vertelt ons bij de start van zijn verhaal dat hij de 
bedenker is van deze definitie…. 

2. Agenda vaststellen. Wigle stelt voor om eerst alle agendapunten te 
behandelen voor we de spreker van de avond aan het woord laten. De leden gaan 
akkoord met de aanpassing en de agenda wordt daarmee vastgesteld. 

3. Mededelingen/ ingekomen stukken. Er zijn geen mededelingen en 
ingekomen stukken. 

4. Goedkeuring notulen van de vergadering van 15-11-2023 Er zijn geen 
vragen of opmerkingen over het verslag. Het verslag wordt vastgesteld.  

5. Jaarverslag 2023.  Er zijn geen vragen of opmerkingen over het verslag. Het 
verslag wordt vastgesteld 

6. Financieel verslag 2023. Toelichting penningmeester Joazef Attema. 
Afdrachten. Er is €5000,- in de Coöperatie FREON geïnvesteerd vanuit de vereniging 
in 2023. De vereniging is daarmee ook lid geworden van FREON. In 2023 zijn geen 
andere afwijkende kosten gemaakt die niet op de begroting stonden. Er is in 2023 
€13.500 winst gemaakt. Er zijn geen vragen vanuit de leden over het financieel 
verslag. Het verslag wordt vastgesteld.  

7. Kascommissie Halbe Klijnstra en Doeke Odinga: Verslag is bekeken en 
bankrekening gecontroleerd. Hier zijn ze geen bijzonderheden in geconstateerd. Ziet 
er goed uit. Decharge wordt verleend aan het bestuur. Halbe en Doede worden 
bedankt. Halbe Klijnstra en Jan Westra nemen volgend jaar zitting in de 
kascommissie.  

 
 
 
 
 
 
 



8. Ontwikkelingen waar de VWF bij betrokken is:  

a. FREON. In de afgelopen periode heeft de projectgroep hard gewerkt aan het 
projectplan van FREON wat op 22 april wordt gepresenteerd op de ALV 
van FREON. Alle leden van de Coöperatie zijn hiervoor uitgenodigd. De 
leden worden weer bijgepraat over de stand van zaken. Het bestuur van 
de VWF zal hier ook bij aanwezig zijn. Frans Veltman is voorzitter van 
FREON.  

b. Stand van zaken vereniging. Het is bestuur is nog niet op volle sterkte en 
nog steeds op zoek naar een vijfde lid. Formeel hoort dit bestuur uit een 
oneven aantal bestuurders te bestaan. Het verzoek onder de leden om uit 
te kijken naar geschikte kandidaten in of buiten de vereniging. Hierbij de 
oproep! 

Terugkoppeling ledenavond missie en visie.  
Frans Veltman vertelt over wat de ledenavond over de missie en visie van de 
vereniging heeft opgeleverd. Het bestuur heeft met een kleine groep leden, die tijdens 
de belronde kenbaar hebben gemaakt hierover mee te willen denken, een gesprek 
gevoerd. De hoofdvraag was: Waar we zijn we van als VWF. Wat is het 
bestaansrecht van onze vereniging. Die vraag hadden we als bestuur kunnen 
beantwoorden maar belangrijker is om dat juist met de leden te bespreken. 
Uitgangspunten voor het gesprek zijn de huidige afspraken die zijn vastgelegd in de 
statuten, huishoudelijk reglement, samenwerkingsovereenkomst met de Windunie en 
de participatie in de Coöperatie FREON.  
De richting die de aanwezige leden voor de vereniging zien is dat we ons moeten 
richten op het behartigen van de belangen(lobby) van de leden naar met name 
provincie en gemeenten. Belangen behartigen van ook de individuele leden. Behoud 
van zelfstandigheid werd als belangrijk punt genoemd en de behoefte aan het 
gezamenlijk optrekken in het afsluiten van contracten op gebied van energielevering, 
onderhoud, verzekering, etc. soort van ontzorgen omdat het aangaan van passende 
contracten complex is. De vereniging moet dienen als netwerk voor gezelligheid, 
verbinding en kennisdeling. Ook werd geopperd dat we vaker aandacht moeten 
besteden aan het organiseren van bijvoorbeeld bedrijven bezoeken of excursies. Het 
verven van leden werd ook als belangrijk benoemd i.v.m. met het bestaansrecht. 
Naast de focus op windenergie moet er ook breder gekeken worden naar de 
combinaties van andere vormen van energie. Maar de basis blijft de windenergie. Wat 
we niet moeten doen is als vereniging onderdeel worden van contractafspraken zoals 
in het verleden wel is gebeurd. De punten die genoemd werden nog even op een 
rijtje: Belang van de huidige leden is leidend. ‘Molenaar blijven!’, we zijn een collectief 
van individuele turbine-eigenaren. Dit onderscheidt ons van andere windturbine 
“clubs”. En kunnen we de belangen van kleine windmolens (15 meter) ook 
meenemen? Zijn dit potentiële nieuwe leden? We willen zelfstandig blijven als 
Vereniging. Hoe is de samenwerking met bijvoorbeeld de NWEA, landelijk 
opererende belangenorganisaties. Verschillende samenwerkingen die de vereniging 
heeft zijn de revue gepasseerd en met name die met de WindUnie. Over deze 
samenwerking is afgesproken dat we binnen 5 jaar en dat is aankomend jaar gaan 
fuseren tenzij anders wordt besloten. En hoe ziet de samenwerking met 
EnergieSamen eruit voor de toekomst en hoe gaat het verder met FREON? 
Het bestuur vond de avond erg belangrijk omdat het zeer waardevolle informatie 

heeft opgeleverd. Het vervolg op deze avond is dat het bestuur er verder over door 

gaat praten en de statuten gaat beoordelen of deze nog voldoen aan de huidige tijd. 

Moeten we richting kiezen in de samenwerking met de Windunie en binnen het 

samenwerkingsverband FREON, handelen vanuit het belang van de individuele 

turbine eigenaar? In het geval statuten gewijzigd moeten worden naar aanleiding van 

punten die naar voren gebracht zijn, dan zal dit voorgelegd worden aan de Algemene 



Ledenvergadering in het voorjaar van 2025. Conclusie voor nu is dat we als 

vereniging nog genoeg te doen hebben dus van opheffing geen sprake is!  

9. Rondvraag. Vraag: Heeft het bestuur ook de ruimtelijke 
omgevingsverordening van provincie Friesland ingekeken i.v.m. wijzigingen op het 
gebied van windturbines. Vraag aan bestuur of zij hier ook naar willen kijken. Het 
bestuur komt hierop terug. 
Vraag: Kunnen kleine molens al lid worden. Op dit moment heeft de vereniging 1 lid. 
Bestuur wil zeker aandacht besteden aan deze molenaars maar wil eerst wel 
beoordelen over wat zij voor deze groep kan betekenen vanuit de vereniging. Vraag: 
Hoe verstandig is het om molens bij harde wind uit te zetten? Vanuit de leverancier 
wordt aangegeven de turbines te laten draaien anders veroorzaakt dat nog meer 
onbalans op het net en mist de leverancier het overzicht. Wel hangt dit af van de 
leverancier en contractvorm. Advies van Nick Waltmans was om dit niet te doen aldus 
een ander lid. Stopzetten moet in overleg met de leverancier is het uiteindelijke 
advies.  

10. Sluiting officiële deel om kwart voor 9 
 

11. Spreker: Siward Zomer.  
 

In de afgelopen periode zijn er diverse vragen gesteld door de leden over wat 
EnergieSamen voor onze verenging doet. En wie kan dat beter vertellen dan Siward 
Zomer de voorzitter van EnergieSamen. Dus hebben we hem voor deze ALV 
uitgenodigd en hem gevraagd de leden mee te nemen in het verhaal en inzicht te 
geven wat er met de afdracht zoals wordt gedaan. De Vereniging van Windturbine 
eigenaren Friesland (VWF) en Windunie hebben een samenwerkingsovereenkomst, 
waarin onder meer de lobbywerkzaamheden voor de VWF door Windunie en 
lidmaatschap Energie Samen uit betaald worden. De VWF draagt t.b.v. van deze 
lobbywerkzaamheden jaarlijks voor ieder lid 30 cent per kw opgesteld af, wat in de 
afgelopen jaren optelde tot zo’n €17.000. Doordat de PAWEX is opgegaan in 
EnergieSamen hadden we als vereniging een stem nodig. Dit hebben we destijds 
samen met de Windunie kunnen vinden in EnergieSamen. “EnergieSamen is de 
landelijke koepel en belangenorganisatie van energiecoöperaties. We ondersteunen 
duurzame energie-initiatieven van burgers en lokale ondernemers met 
belangenbehartiging, diensten en kennis”  

(PAWEX: belangenbehartiging voor particuliere windturbine-exploitanten. PAWEX 
was de grootste belangenbehartiger voor particuliere windturbine-exploitanten. 
PAWEX fuseerde in 2020 binnen EnergieSamen. De leden van PAWEX konden 
kiezen: lid worden van EnergieSamen, van Windunie, van VWF of VWG. VWF en 
VWG werken nauw samen met Windunie en Windunie is een belangrijk lid van 
EnergieSamen. Het besluit tot fusie van PAWEX binnen EnergieSamen is genomen 
door de Algemene Ledenvergaderingen van PAWEX en EnergieSamen. 

Siward heeft ons meegenomen in het ontstaan van EnergieSamen. EnergieSamen is 
in mei 2018 opgericht. De oprichtende organisaties kwamen allemaal voort vanuit 
lokale en coöperatieve duurzame energie-initiatieven. Vanuit verschillende 
invalshoeken versterkten zij al jaren met succes de beweging voor duurzame 
energie. EnergieSamen werkte vanaf het begin nauw samen met onafhankelijk 
kennisplatform HIER opgewekt. De oprichters zijn inmiddels gefuseerd binnen 
EnergieSamen. ODE Decentraal, REScoopNL, Buurtwarmte en Ecode (Econobis) in 
2019, PAWEX in 2020, Hoom in 2022. Vanaf 1 januari is Bedrijfsbureau Energie 
Samen bv opgegaan in de coöperatie Energie Samen. Voor Econobis is er nog wel 
een aparte bv. 



Siward vertelt verder hoe hij EnergieSamen heeft bedacht en hoe hij naast de grote 
leveranciers aan de slag is gegaan met het vraagstuk lokale energie. Hierin werd al 
snel duidelijk dat het buitenland dit heel anders heeft geregeld en de betrokkenheid 
van burgers al veel groter en normaler is dan in Nederland. EnergieSamen is op zoek 
gegaan naar hoe ook binnen Nederland de betrokkenheid van burgers te vergroten 
is, zodat de afhankelijkheid van de staat kleiner wordt. Lange tijd waren er door de 
staat gegarandeerde prijzen en dus een goede business, maar door de crisis is dit 
veranderd. En zo is ‘kostprijs+’ ontstaan: levering van energie aan burgers zonder de 
reguliere leveranciers. Met andere woorden: leveren en gebruiken van energie in de 
eigen dorpen: local4local (concept wat gericht is op een betaalbare, betrouwbare, 
schone, duurzame, energiezuinige en voor gebruikers en omwonenden veilige 
energievoorziening). Ook: leden bij elkaar brengen waar meer leden weer van 
profiteren. FREON is daar ook een voorbeeld van.  

Op dit moment zijn er zoveel wijken en bedrijven die de markt op moeten voor 
energie en zijn we veelal afhankelijk van de huidige markt en de onmogelijkheden 
van de ruimte op het net. De oplossing ligt mogelijk in creatie van een eigen markt 
met een vaste prijs voor langere periode. Voorspelling van Siward is dat het 
economisch klimaat de sleutel is tot de energietransitie. Er wordt door hem dan ook 
volop gelobbyd bij gemeenten om deze mogelijkheden te creëren. Zijn stelling is dat 
we moeten zorgen voor het verplicht betrekken van lokale bedrijven en dorpen (50%) 
bij ontwikkeling van energie en dit laten opnemen in de energiewet. Ook de PAWEX 
doet nog veel lobbywerk op het gebied van congestie waarbij ze proberen 
sectorafspraken te maken. Er is een groot verschil met nu en de jaren ‘60 waarin 
gemeentelijke en provinciale energiemaatschappijen bestonden. Op een gegeven 
moment is het een markt geworden en werden burgers consumenten van energie. 
Maar feitelijk is het geen markt omdat we geen keuzevrijheid hebben in deze markt 
en dat is waar het verhaal van EnergieSamen op inspringt.  

Mensen willen geen consument zijn maar het zelf regelen. Het advies van Siward is 
dan ook om met lokale bestuurders dit gesprek aan te blijven gaan. Je moet het 
gezamenlijk oppakken. Gezamenlijk zitten daar meer mogelijkheden. Bij de vraag wat 
er nu eigenlijk met het geld van de leden wordt gedaan vertelt Siward het volgende: 
Samen met Windunie zitten we in de NWEA. Deze belangenorganisatie voor 
bedrijven en organisaties in de wind sector en duurzame windenergie op land en zee, 
houdt zich onder andere bezig met vergroten van de acceptatie van windenergie en 
faciliteert haar leden met de groei van windenergie. Ze zijn proactief betrokken 
economische, technische, politieke en beleidsmatige ontwikkelingen in de windsector. 
Dit kan gaan over klimaatakkoorden, netcongestie en onderhandelingen over 
netbeheer. En gezamenlijk zitten we in expertgroepen rondom warmteontwikkelingen 
en netcongestie en kunnen we een rol spelen bij problemen met energieleveranciers.  

 

Bij de vraag van Siward aan leden van de VWF waar zij tegenaan lopen wordt vanuit 
de aanwezigen aangegeven dat het vooral om lokale problemen gaat en de vraag 
hoe ze daar mee om moeten gaan. Siward vertelt dat hij vanuit EnergieSamen 
gemeenten en burgers wil laten zien dat zij invloed kunnen hebben op lokale keuzes 
en hoe gemeenten kaders kunnen scheppen om lokale opwek te organiseren in hun 
gemeente. Vraag is of EnergieSamen hier bijvoorbeeld een congres voor kan 
organiseren en daarvoor de lokale gemeenten uit kan nodigen? Hoeveel burgers zijn 
er eigenlijk die willen investeren in energie? Dit is 30%, aldus Siward. Hangt wel af 
van hoe zij kunnen investeren of er meer gebruik van kunnen maken. Betekent 
eigenlijk opzetten van een coöperatie. Vergunning aanvragen met burgers en 
bedrijven en grondeigenaren. Je kunt dan gebruik maken van de huidige 
netbeheerders. Hier lopen gesprekken maar gaan niet gemakkelijk. Wat zijn de opties 
voor huidige turbine eigenaren die nog wel een aantal jaren draaien? En hoe is dat 
voor de nog oudere turbines? Wat doet EnergieSamen voor deze eigenaren? Wat 



zijn de kansen voor solitaire molens? Er is wel lobby voor coöperaties, maar wat 
wordt gedaan voor individuele leden? Wat is onze gezamenlijke lobbykracht? Wat 
willen we? Saneren van huidige turbines en opgaan in ander projecten? Siward geeft 
aan dat een duidelijke strategie vertaald moet worden vanuit de VWF, die kan daarna  
neergelegd worden bij EnergieSamen. Als het dan gaat om belangenbehartiging voor 
duurzame energieproductie werkt Energiesamen zoveel mogelijk samen met 
verwante organisaties. De organisaties waar het meest mee samen gewerkt wordt 
zijn:  

• De Nederlandse Vereniging Duurzame Energie (NVDE): waarvan bedrijven en 
brancheorganisaties in de duurzame energiesector lid zijn (inclusief regionale 
netbeheerders),  

• De Nederlandse Windenergie Associatie (NWEA): de branchevereniging van de 
windsector,  

• Holland Solar: de branchevereniging van de Nederlandse zonne-energiesector,  

• Windunie: lid van Energie Samen,  

• REScoop.eu: Europese federatie van burgercoöperaties.  

12. Sluiting avond 21.30 en tijd voor een afsluitend drankje 
 


